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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyre nagyobb problémát jelentenek országszerte az 
illegális gumilerakók. Mit tesz a kormány ezek felszámolása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Azt láthatjuk,  hogy országos szintű problémát jelent az illegális autógumilerakók ügye. Számos
olyan területről tudunk, amelyekről a sajtó is beszámolt és ahol óriási mennyiségben, több esetben a
tűzvédelmi  és  hulladékgazdálkodási  előírások  figyelmen  kívül  hagyásával,  és  a  szükséges
engedélyek hiányában tárolnak óriási  mennyiségű gumiabroncsot.  Ezek a területek ráadásul sok
esetben  lakóházak  közelében  találhatóak,  amelyek  a  tűzvédelmi  veszélyesség  szempontjából
további súlyosbító körülményt jelentenek.

Sok esetben sajnos azt tapasztaljuk, hogy a hatóságok a megfelelő jogosítványok hiányában és a
nem  kellően  szigorú  szabályozás  miatt  tehetetlenek  ezekben  az  ügyekben.  Korábban  évekig
küzdöttünk, hogy Pécs határában, Cserkúton felszámolásra kerüljön egy ilyen telep,  de hasonló
lerakók találhatók még Nagykölkeden, Zalában a zajdai laktanya területén.

Pécsi képviselőként sajnos egy hazai példával is tudok szolgálni. Nemrég a Mecsekben található
hatalmas gumihegy ügyében kellett feljelentést tennem és felvennem a kapcsolatot a hatóságokkal.
Némi utánajárást  követően az  is  kiderült,  hogy ez  a  lerakó egy cégen keresztül  kapcsolódik  a
Vasban és Zalában látott esetekhez.

A területen hivatalosan is többszáz tonnányi használt gumiabroncs van. A kormányhivatal évek óta
küzd a helyzettel, de mára ez tarthatatlan lett. Az ügyben a feljelentésem nyomán nyomozás van
folyamatban, de ez a helyzet is rávilágít arra, hogy nem csupán egyedi esetekről, hanem országos
problémáról van szó.

• Mit tesz a kormány az országszerte egyre nagyobb problémát jelentő illegális gumilerakók 
felszámolása érdekében?



• Mit tesznek a feldolgozó kapacitások bővítése, és a feldolgozáshoz szükséges szabályozási 
és gazdasági környezet kialakításáért?

• Terveznek-e olyan jogszabályi szigorítást, amellyel megelőznék az újabb lerakók 
kialakulását?

Válaszát előre is köszönöm.
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